
 
Tiedoksi annettavat asiat 
 
Vammaisneuvosto 20.09.2022 § 48    
      
 
1. Ajankohtaiset asiat; sosiaalityön johtaja Marketta Tiihala kertoo hyvinvointi-

alueen valmistelun tämän hetkisestä tilanteesta. 
 

2. Alustavasti tiedoksi, että hyvinvointialueelle kootaan vanhus- ja 
vammaisneuvostot. Pirkanmaan aluehallitus pyytää kuntia nimeämään edustajat 
hyvinvointialueen vanhus- ja vammaisneuvostoihin. Ylöjärven vammais-
neuvostosta valitaan kaksi edustajaa 
Asiasta tulee vielä virallinen pyyntö ja edustajat valinnee se toimielin, joka 
neuvostojen edustajista muutoinkin päättää. (Marketta Tiihala) 

 
3. Pirkanmaan hyvinvointialueen valmistelu ja Pirkanmaan tulevaisuuden sosiaali- ja 

terveyskeskus-hankkeen järjestämä tilaisuus vammaisneuvostoille ja järjestöille 
21.9.22, aiheena kuljetuspalveluohjeen sekä omavastuukonseptin luonnosten 
kommenttien koonti sekä asiakasosallisuus hyvinvointialueella . (Osallistujat 
Merja Saartila ja Merja Lintukanto-Rio. Liite 2. 
 

4. Vammaisneuvostopäivä 2.11.2022, vammaisneuvostoille, tilaisuus järjestetään 
hybriditilaisuutena. Paikan päälle osallistuvien edustajien määrä on rajattu 1-
2/kunnallinen neuvosto. Tilaisuus on maksuton läsnä- ja etäosallistujille. 
Ilmoittautuneille etäosallistujille (joille ei ole määrärajoitetta) lähetetään 
osallistumislinkki ennen tilaisuutta. Liite 3. 

 
5. Tiedote 24.8.2022, Tays, Alueellinen Apuvälinekeskus Liite 4. 

 
6. Vammaisneuvoston jäsen Merja Lintukanto-Rio on ollut yhteydessä Sanna Uotila-

Löppöseen LEIJONAEMOISTA, hän tulisi mielellään kertomaan neuvostolle 
Leijonaemojen toiminnasta. Leijonaemot ry on perustettu 22.5.2005 ja sen 
toiminnan tarkoitus on edistää vertaistukitoimintaa erityislasten vanhempien 
kesken sekä vuorovaikutusta erityislasten vanhempien ja sosiaali- ja 
terveydenhuollon sekä kasvatuksen ammattilaisten välillä. Lisäksi yhdistys tukee 
jäsentensä jaksamista ja hyvinvointia.  

 
7. Vammaisneuvosto antoi lausunnon Ylöjärvi-Lielahti -raitiotien tarkentuneesta 

yleissuunnitelmasta 12.7.2022.  Suunnittelun etenemistä voi seurata 
verkossa Lielahti-Ylöjärvi | Tampereen Ratikka. Palautteita raitiotiesuunni- 
telmasta liite 5. 

 
8. Vammaisneuvosto on käsitellyt kokouksessaan 24.3.2022 § 28 saapunutta 

aloitetta ”Yhdenvertaisuutta toimintavälineillä -aamukahvit”. Vammaispalvelut 
on valmistellut tilaisuutta yhdessä Malikkeen kanssa ja tilaisuus toteutetaan 
virtuaalisena 22.9.2022 klo 9-10.30. 

 
9. Perusturvalautakunta käsitteli kokouksessaan 14.6.2022 §50, vammaisneuvoston 

huolta hyvinvointialueelle siirtymisen jälkeen virkamiesedustajien ja sihteerin 
jatkosta.Perusturvalautakunta piti tärkeänä neuvostojen roolia linkkinä erilaisten 
ryhmien, kaupunginhallituksen ja -valtuuston välillä. Hyvinvointiltk. käsitteli asiaa 
16.6.2022 § 110 ja totesi, että asia on jo selvittelyssä seudullisesti. 

 

https://www.tampereenratikka.fi/suunnittelu/lielahti-ylojarvi/


10. Tulevaisuuden kotona asumista tukevat palvelut (PirKOTI) ja Pirkanmaan 
tulevaisuuden sote-keskus (PirSote) -hankkeet kutsuvat kuntalaisia, 
ammattilaisia ja sidosryhmiä ideoimaan tulevaisuuden kotihoidon 
kehittämistarpeita.               Vammaisneuvoston jäsenet voivat kertoa 
Verkkoaivoriihessä näkemyksensä parhaasta mahdollisesta 
ympärivuorokautisesta kotihoidosta tulevaisuudessa sekä ajatuksiasi sähköisten 
palvelujen käytöstä.                                                             Oman anonyymin ja vapaan 
ideoinnin lisäksi pääsee myös arvioimaan ja jatkojalostamaan toisten osallistujien 
ajatuksia. Voitte valita mistä näkökulmasta ensisijaisesti osallistutte; asiakkaan, 
läheisen, järjestön / neuvoston, hyvinvointialueen tulevan työntekijän, 
kuntalaisen tai jonkun muun roolista. Osallistumisaika on 12.-25.9.2022.  
www.fountainpark.fi/tulevaisuudenkotihoito. Liite 6. 

 
 
Päätösehdotus Vammaisneuvosto merkitsee tiedoksi annettavat asiat tiedoksi. 
  
Päätös Vammaisneuvosto keskusteli kohdasta kaksi ja päätti esittää 

hyvinvointilautakunnalle omana ehdotuksenaan hyvinvointialueen 
vammaisneuvostoon Anne Beresfordia ja Panu Koskea. 
Käsiteltiin kohta kolme ja keskustelun jälkeen vammaisneuvosto päätti kutsua 
kokoukseensa Sanna Uotila-Löppösen Leijonaemoista. 
 
Vammaisneuvosto merkitsi tiedoksi annettavat asiat tiedokseen.

http://www.fountainpark.fi/tulevaisuudenkotihoito.%20Liite%206

